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Nr. 156  BRIEF VAN DE STAATSSECRETARIS VAN VOLKSGEZONDHEID, 
WELZIJN EN SPORT 

Aan de Voorzitter van de Tweede Kamer der Staten-Generaal 

Den Haag, 17 september 2014 

Hierbij doe ik u toekomen het advies van de Gezondheidsraad getiteld « 
Sociaal werk op solide basis»1over de kennisinfrastructuur voor de sociaal 
agogische dienstverlening. De adviesaanvraag van mijn ambtsvoorganger 
luidde als volgt: 
Hoe kunnen onderzoek, praktijk en onderwijs worden samengebracht in 
een samenhangend, zichzelf instandhoudend systeem van kennisontwik-
keling, kenniscirculatie en kennisimplementatie, dat een hoogwaardige 
beroepsuitoefening in het kader van de Wmo bevordert? 
In deze brief geef ik kort de conclusies en aanbevelingen uit het advies 
weer alsmede de door mij te nemen stappen om op basis van dit advies te 
komen tot kwaliteitsverbetering van het kennissysteem en daarmee van 
de beroepsuitoefening van het sociaal werk. 

Korte samenvatting advies Gezondheidsraad « Sociaal werk op 
solide basis» 

De Gezondheidsraad heeft zorgvuldig naar het onderwerp gekeken, heeft 
daarbij veel partijen betrokken en gehoord en heeft op basis van de 
ervaringen in andere sectoren geanalyseerd wat nodig is om tot een 
duurzaam kennissysteem te komen. De Gezondheidsraad constateert dat 
in het recente verleden veel initiatieven zijn ontplooid – waaronder de 
Wmo-werkplaatsen – maar dat het met name ontbreekt aan samenhang 
en synergie. Cultuur en draagvlak zijn volgens de Gezondheidsraad 
essentieel. Een veelheid van partijen moet worden betrokken, niet alleen 
de kennisinstituten en de beroepsorganisatie, maar ook gemeenten, 
verzekeraars, cliëntenorganisaties, brancheorganisaties en het onderwijs. 

1 Raadpleegbaar via www.tweedekamer.nl
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De Gezondheidsraad komt tot de volgende conclusies en aanbevelingen: 
– Een goed functionerend kennissysteem kan niet bestaan zonder een 

hecht georganiseerde professie, de sector zal dit zelf moeten oppak-
ken. 

– Kennis moet ontwikkeld worden door onderzoekers en praktijkprofessi-
onals gezamenlijk. Deze moeten ook beide een rol spelen in de 
opleiding van de beroepsbeoefenaren. 

– Nauwe interactie tussen landelijke en plaatselijke kennisinfrastructuur 
is noodzakelijk. 

– De overheid kan stimuleren middels een meerjarig, goed georgani-
seerd landelijke stimuleringsprogramma dat door partijen in het 
sociale domein gedragen wordt, gestuurd wordt door een programma-
commissie en uitgevoerd door een onafhankelijke intermediaire 
organisatie. 

Verbetering van het kennissysteem voor het sociaal werk 

Het advies komt op een goed moment. We staan aan de vooravond van 
de invoering van de Wmo 2015 en de Jeugdwet. De nadruk ligt thans op 
een zorgvuldige transitie van zorg en ondersteuning naar gemeenten en 
op de continuïteit van de zorg voor de cliënten. Maar het achterliggende 
doel van de hervorming van de langdurige zorg is transformatie: nieuwe 
manieren om de burger te ondersteunen in zijn zelfredzaamheid en bij zijn 
participatie. Daarbij willen we de eigen kracht van burgers en van de 
samenleving zo goed mogelijk benutten en burgers die dat nodig hebben 
passend ondersteunen. Daarvoor zijn bekwame sociaal werkers nodig. En 
een goede kennisinfrastructuur is – voor de «voeding» en effectiviteit van 
deze sociaal werkers – onmisbaar. 

Ik ben daarom blij met het advies van de Gezondheidsraad. Ofschoon 
afgelopen jaren vele goede activiteiten zijn ondernomen zoals Welzijn 
Nieuwe Stijl, De Kanteling en de Wmo-werkplaatsen deel ik de mening 
van de Gezondheidsraad dat er ruimte is voor verbetering met name op 
het terrein van samenhang en synthese. Dat is zowel een opgave voor het 
Rijk als voor gemeenten en de sociaal werkers. De Gezondheidsraad richt 
zijn aanbevelingen dan ook aan de onderscheiden partijen. 
Een brede langdurige en op duurzaamheid gerichte aanpak is nodig. De 
Gezondheidsraad benadrukt het belang van draagvlak en dat alle partijen 
hun rol nemen. De aanbeveling van een breed, meerjarig stimuleringspro-
gramma en de andere aanbevelingen van de Gezondheidsraad om te 
komen tot een duurzaam en effectief kennissysteem wil ik dan ook 
allereerst komende maanden met de verschillende stakeholders 
bespreken. Ik zal de Tweede Kamer rond de jaarwisseling nader berichten 
over de voortgang. 

De Staatssecretaris van Volksgezondheid, Welzijn en Sport, 
M.J. van Rijn
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